
مطابق تعرفه هاي اعلام شده در سال 96 رشته 
بيهوشي چيزي حدود 25 درصد كاهش تعرفه اي 
داش�ته اس�ت. اين كاهش تعرفه موجب شد تا 
متخصصان اين رشته دس�ت به افشاگري هايي 
علي�ه وزارت بهداش�ت بزنند و از پش�ت پرده 
افزايش درآم�د جراحان با اج�راي طرح تحول 
بگويند. اين پش�ت پرده ها ك�ه از مدت ها قبل 
رو ش�ده ب�ود، تأثي�ري در تغيي�ر تعرفه ه�اي 
بيهوشي نداش�ت و برگزاري جلساتي با وزراي 
بهداش�ت و رف�اه و نماين�دگان مجل�س ه�م 
به جايي نرس�يد به خص�وص وقت�ي انتخابات 
رياست جمهوري انجام ش�د و نتيجه نيز بيرون 
آمد. حالا متخصصان بيهوشي دست به تهديد 
زده اند؛ تهدي�دي كه البت�ه گزندي ب�ه وزارت 
بهداش�ت و وزارت رفاه و بيمه ها وارد نمي كند، 
بلك�ه اي�ن متخصص�ان با ش�كايت ب�ه ديوان 
عدالت اداري تهديد كرده اند اگر پاسخ عادلانه 
نگيرن�د برخي بيم�اران را بيه�وش نمي كنند!

گام سوم طرح تحول سللامت كه اجرايي شد، مزد 
درمان از 120 تا 300 درصد رشللد داشت. حالا اما 
كفگير طرح تحول به ته ديگ خورده و ناگزير بايد 
برخي اصاحات تعرفه اي اعمال شود. در اين ميان 
ذي نفعان رشللته هايي كه با كاهللش تعرفه مواجه 
شده اند، معتقدند اين كاهش عادلانه و كارشناسي 
نيست و در عمل مزد رشللته هايي كاهش يافته كه 
قدرت نفوذ كمتري براي چانه زني بر سللر تعرفه ها 
داشللته اند. نكته جالب توجه اينجاست كه به گفته 
اتابك نجفي، دبير انجمن بيهوشللي رئيس سللتاد 
سللامت دكتر روحاني، قبللل از انتخابات كاهش 
تعرفه هللا را منتفي دانسته اسللت و قللول داده بود 
كه هيچ گونه تغييللري در تعرفه هللا ايجاد نخواهد 
شللد،اما ببينيم حكايت اين اختافات تعرفه اي از 

كجا آغاز شد. 
   تعرفه اي كه كاهش يافت 

تعرفه هللاي خدمات تشللخيصي و درماني سللال 
96 پللس از مدت هللا كش و قللوس روز 28 خرداد 
امسللال در هيئت دولت تصويب شللد و بر اساس 
آن، دولت بللا افزايش 5 درصدي ايللن تعرفه ها به 
صورت ميانگين موافقت كرد، البته برخي تعرفه ها 
از جمله تعرفه هللاي خدمات بيهوشللي با كاهش 
نسللبي در مقايسلله با تعرفه سللال 95 مواجه شد 
كه مورد اعتللراض برخي گروه هاي پزشللكي قرار 

گرفت. يكي از اين تعرفه ها، تعرفه بيهوشللي بود. 
با كاهش 25 درصدي تعرفه بيهوشللي آن هم در 
مقابل رشد تعرفه هاي سللاير رشته ها و حرفه هاي 
پزشللكي، نمايندگان جامعه بيهوشللي به سللراغ 
تصميم گيران در حيطه تعرفه ها رفتند. جلسللات 
چند ساعته با وزراي بهداشت و رفاه، رئيس مجلس 
شللوراي اسللامي، رئيس كميسلليون بهداشت و 
درمان مجلس، معاون اول رئيس جمهوري، معاون 
اجرايي رياست جمهوري، رئيس كميسيون اصل 
نود، مديرعامل تأمين اجتماعللي و قائم مقام وزير 

بهداشت ،اما منتج به اصاح تعرفه بيهوشي نشد. 

حالا و پس از تشللكيل دولت دوازدهم و مشخص 
شللدن رئيس كل جديد سللازمان نظام پزشكي، 
مشخص شللده قرار نيسللت هيچ تغييري در روند 

اصاح تعرفه بيهوشي اتفاق بيفتد. 
   طرح تحول جراحان

دكتللر اتابك نجفللي، دبير انجمن آنسللتزيولوژي 
و مراقبت هاي ويللژه ايران و مدير گروه بيهوشللي 
دانشگاه علوم پزشللكي تهران در اين باره اينگونه 
توضيللح مي دهللد: دوسللتان چللون مي دانند كه 
متخصصان بيهوشللي امكان گرفتللن زيرميزي را 
ندارند، پس هللر طور بخواهيم بللراي آنها تصميم 

مي گيريم.  وي بللا انتقاد از تبعيللض و بي عدالتي 
در تعيين تعرفه هللاي خدمات درماني سللال 96 
كه تعرفه بيهوشللي با كاهش 25 درصدي مواجه 
بوده اسللت، مي افزايد: من معتقدم كه طرح تحول 
سللامت، طرح تحول جراحان بود، زيرا باعث شد 

درآمد آنها زياد شود. 
نجفي تأكيللد مي كند: اگللر قرار اسللت با كاهش 
تعرفه بيهوشي، در هزينه هاي طرح تحول سامت 
صرفه جويللي كنيم، بايللد اين كاهش بللراي همه 

رشته ها و حرفه ها اتفاق بيفتد. 
دبير انجمن آنستزيولوژي و مراقبت هاي ويژه ايران، 
با اشاره به دادخواست هايي كه تك تك متخصصان 
بيهوشي به ديوان عدالت نوشته اند، مي افزايد: اگر از 
اين مرجع به پاسخ قانع كننده اي نرسيم و مسئولان 
وزارت بهداشت نيز ما را قانع نكنند، احتمال دارد 

كه برخي بيماران را بيهوش نكنيم. 
وي در پاسخ به اين سؤال كه تصميم شما مي تواند 
تبعاتي به دنبال داشته باشللد، معتقد است: ما هم 
مثل جراحاني كه همه جراحي ها را انجام نمي دهند، 

همه بيهوشي ها را انجام نمي دهيم. 
از نگاه حميدرضا ربانيان، عضو كميته صنفي انجمن 
بيهوشي ايران ، متخصصان بيهوشي منبع درآمد 
ديگري ماننللد مطب ندارند و هيللچ گاه از بيماران 
وجه غيرقانوني بابت درمان مطالبه نمي كنند، اما 
وزارت بهداشت با دستكاري كتاب تعرفه بين المللي 
كاليفرنيا بلله بهانه بومي سللازي از تعرفلله قانوني 
متخصصان بيهوشي كاسللته و به تعرفه رشته هاي 
تخصصي صاحب نفوذ افزوده اسللت.  در برابر اين 
اظهارات محمد حسين مير دهقان، مدير كل نظارت 
بر درمان وزارت بهداشت در اين باره مي گويد: اينكه 
يك انجمن پزشللكي يا يك شللخص اعم از اينكه 
شخص حقيقي يا حقوقي باشد، اظهار نظر كند كه 
تعرفه هاي پزشكي مصوب دولت را قبول نداريم و 
تعرفه هاي خودمان را اعمال مي كنيم، خاف نص 
صريح قانون است و با چنين مواردي برخورد قانوني 
خواهد شد.  بنا به تأكيد وي، اعتراض به تعرفه هاي 
پزشكي روند قانوني خود را دارد و بايد از مسير خود 
و از طريق شوراي عالي بيمه دنبال شود.   با وجود 
اين صداي اعتراضات صنفي متخصصان بيهوشي از 
گوشه و كنار كشور شنيده مي شود. انتظار مي رود 
وزارت بهداشللت به گونه اي تدبير كند كه بيماران 

قرباني دعواهاي صنفي اينچنيني نباشند. 

| روزنامه جوان |  ش��ماره 5178

884984403سرويس اجتماعي 88498440سرويس اجتماعي

 ش��نبه 11 ش��هريور 1396 | 11 ذي الحج��ه 1438 |

تاكسي هاي گاز سوز در آستانه  بازگشايي مدارس سرگردان شدند
دريافت پول زور به بهانه بازبيني مخازن گاز تاكسي ها

فتاح : بانك اطلاعات نيازمندان تا پايان سال 97 تكميل می شود
رئي�س كميت�ه ام�داد گف�ت: بان�ك اطلاع�ات نيازمن�دان 
با هدف خدمت رس�اني مناس�ب ب�ه مددجويان با اس�تفاده 
از بان�ك اطلاعات�ي س�اير دس�تگاه ها، ت�ا پايان س�ال دوم 
برنام�ه شش�م توس�عه كميت�ه ام�داد تكمي�ل مي ش�ود. 
سلليد پرويز فتاح پس از حضللور در بيت رهبر معظللم انقاب در 
شهرستان ايرانشهر عاوه بر حضور در جلسه شوراي مديران كميته 
امداد و گفت وگو با فرماندار، نماينده مجلس و امام جمعه اين شهر 
با علماي اهل سللنت نيز ديدار كرد.  وي در اين جلسلله با اشاره به 
تكميل بانك اطاعات نيازمندان با استفاده از بانك اطاعاتي ساير 
دستگاه ها تا پايان سال دوم برنامه ششم توسعه كميته امداد خبر 
داد و گفت: بهره گيري از شيوه هاي نوين، يكي از رويكردهاي جديد 

اين نهاد براي خدمت رساني به نيازمندان است. 

فتاح با اشللاره به تأسلليس صندوق قرض الحسللنه امداد »ولايت « 
آن را گامي مؤثر در كوتاه شللدن فرايند پرداخللت وام به مددجويان 
دانست و يادآور شد: اسللتفاده از شلليوه هاي نوين در پرداخت  وام و 
دريافت بازپرداخت اقسللاط آن، گامي ويژه جهت كاهش معضات 
ضمانت هاي پرداخت تسللهيات اسللت. همچنين شرايط ضمانت 
وام هاي قرض الحسنه براي رفاه حال جامعه تحت حمايت آسان در 
نظر گرفته شده اسللت.  وي با بيان اينكه اثر افزايش رقم مستمري 
در بهبود زندگي جامعه هدف مشللهود اسللت، گفت: خوشللحاليم 
رئيس جمهوري بارها بعللد از انتخابات از مصمم بللودن دولت براي 
ريشه كن كردن فقر تا پايان دولت دوازدهم خبر داده است. بنابراين 
فرمانداران و نمايندگان مي توانند از اين فرصت و شعار استفاده و اين 
مهم را در اسللتان تبديل به برنامه كنند.  رئيس كميته امداد افزود: 

هر استان بايد ظرفيت هاي خود را شناسايي و در قالب نيازسنجي و 
برنامه ريزي هاي هوشمندانه و هدفمند اقدام به محروميت زدايي كند. 
خوشللبختانه در تحقق اين امر وفاق ملي بين كميته امداد، دولت و 
مجلس شوراي اسامي وجود دارد.  رئيس كميته امداد بهبود وضعيت 
مسكن مددجويان را يكي از اولويت هاي اصلي اين نهاد اعام كرد و 
افزود: تأمين مسكن براي مددجويان با اولويت زنان سرپرست خانوار 
انجام مي شود.  فتاح با اشاره به اينكه سال گذشته ساخت هزار واحد 
مسكن روستايي براي مددجويان تحت حمايت در استان سيستان و 
بلوچستان با همكاري سپاه پاسداران انقاب اسامي و كميته امداد 
در دسللتور كار قرار گرفت، گفت: تاكنون بيللش از 60 درصد از اين 
واحدها تحويل افراد واجد شرايط شللده است و تا چند ماه آينده نيز 

مابقي آن در اختيار مددجويان قرار خواهد گرفت. 

تهديد حذف بيهوشي، درد تازه بيماران
در پي كاهش 25 درصدي تعرفه، متخصصان بيهوشي تهديد كرده اند بيماران را بيهوش نمي كنند!

آخرين تهديد پلشت پزشكان

  در آستانه بازگشايي مدارس و مراكز آموزشي 
كمبود مراكز تست تاكسي ها دو گانه سوز سبب 
نگراني و س�رگرداني رانندگان تاكس�ي شده 
است. اين درحالي است كه دريافت هزينه بالا 
براي تست تكميلي معاينه فني اين خودرو ها نيز 
انتقاد رانندگان تاكسي را به همراه داشته است. 
 به دليل كمبود مراكز تست خودرو هاي گاز سوز، 
انجام تست اجباري خودرو هاي گاز سوز بسياري 
از رانندگان تاكسللي و وسللايل نقليلله عمومي 
مسافر كش را كه بايد در مدت زمان سه ماه براي 
تسللت معا ينه خودرو هاي خود به مراكز معاينه 
فني مراجعه كنند، سللرگردان كرده و اعتراض 
آنها را به همراه داشللته اسللت. در اين خصوص 
رانندگان خودروهاي گاز سللوز جهللت دريافت 
برگه معاينه بايد مبلغ 100 هزار تومان هم بابت 
بازبيني گاز خللودروي خود بپردازنللد.  اعتراض 
رانندگان در ارتباط با ارجاع رانندگان خودروهاي 
گازسوز به تنها آزمايشللگاه يا مركز تست مخزن 
گاز خودروهاي گاز اسللت.   در اين خصوص يك 
راننده سمند كه خودروی دو گانه سوز دارد، گفت: 
براي انجام معاينه فنللي دوره اي خودرو به مركز 
معاينه فني در چهارراه يافت آباد مراجعه كردم. 
در آنجا نه كسي بود كه رانندگان را راهنمايي كند 
و پاسخ سؤالات آنان را بدهند و نه شيوه مناسبي 
وجود داشت تا بدانم كه بايد چه كنم.  وي افزود: 
با پرس و جو از ساير مراجعان متوجه شدم به دليل 
مراجعان بالا به اين مركز بايد نام و مشللخصات 
خودرو را روي برگلله اي كلله روي در اين مركز 
چسبانده اند، ثبت كنم تا يكي دوهفته ديگر با من 
تماس بگيرند و وقت تست خودرو را بدهند؛ تازه 
بايد مبلغ 100 هزار تومان هم بپردازم.  اين راننده 

تاكسي گفت: مي گويند خودرو هاي گازسوز بايد 
به صورت دوره اي تسللت مخزن بشللوند كه اين 
اقدام براي افزايش ايمني كار خوبي اسللت. ولي 
وجود تنها يك مركز براي تعداد بالاي خودرو هاي 
گازي در تهران بسيار كم است و باعث سرگرداني 
رانندگان آن هم در آسللتانه بازگشللايي مدارس 

مي شود كه جاي تأمل دارد. 
   100 ه�زار توم�ان ب�راي تس�ت مخازن 

خودرو 
اين در حالي اسللت كه اخذ برچسب معاينه فني 
خودروهاي گاز سوز نياز به تأييد مركز اشاره شده 
دارد و ايللن مركز كه زير مجموعه سللازمان ملي 
استاندارد است، بابت هر تسللت مبلغ 100 هزار 
تومللان از رانندگان دريافت مي كنللد.  در همين 

رابطه محمد رضا گويا، مدير روابط عمومي مركز 
معاينه فني شهرداري تهران در اين خصوص گفت: 
دريافت وجه ارتباطي با مركز معاينه فني ندارد.  
گويا در پاسخ به اين پرسش كه چرا مراكز معاينه 
فني شهر تهران اقدام به معاينه فني خودروهاي 
گاز سوز نمي كنند، اظهار كرد: مراكز معاينه فني 
براي اينگونه خودروها بللا محدويت هايي روبه رو 
هستند.  به گزارش »تسللنيم« وي با بيان اينكه 
محدوديت براي معاينه فني خودروهاي گاز سوز به 
هيچ عنوان به مراكز معاينه فني شهرداري تهران 
ارتباطي ندارد، گفت: وزارت كشللور بخشنامه اي 
دارد كه مخازن خودروهاي گاز سوز ابتدا بايد چك 

و سپس اقدام به اخذ معاينه فني كنند. 
گويا افزود: با توجه به مشللكات بلله وجود آمده 

براي رانندگان و محدوديت هاي آنها براي بازبيني 
مخازن گاز خودرو هللا قرار اسللت از هفته آينده 
تمهيداتللي بللراي بازبيني مخللازن خودروهاي 
گاز سوز در مراكز معاينه فني شللهرداري تهران 

فراهم شود. 
   نيت خوب، اجراي بد 

پيللش،  چنللدي  اسللت  گفتنللي   
حجت الاسام والمسلللمين منتظري دادسللتان 
كل كشور با اباغ دستور العملي در همين زمينه 
اعام كللرد: حسللب گزارش هاي واصللله، غالب 
وسايل نقليه گازسللوز به دليل انقضاي بازرسي و 
آزمون هاي مرتبط با مخازن »سي. ان. جي« خود، 
فاقد برچسب تأييديه ايمني استاندارد آزمون هاي 
مذكور هستند و غيراستاندارد بودن اين مخازن در 
صورت وقوع حادثه موجب صدمات و آسيب هاي 
جبران ناپذير نظير انفجار در معابر يا جايگاه هاي 
سللوخت و به خطر افتادن سامت شللهروندان 
خواهد شللد.  به هرحال انجام تست خودرو هاي 
گاز سللوز و دوگانه سللوز اقدامي مناسب است كه 
بايد دنبال شود، ولي اگر اين اقدام در اجرا همراه با 
سرگرداني رانندگان زحمتكش تاكسي ها كه نان 
خود و خانواده را از كف خيابان به دست مي آوردند 

بشود، جاي تأسف دارد. 
چرا بايد يللك نيت خوب را برخي دسللتگاه هاي 
متولللي بللا ندانللم كاري و ناكارآمدي به سللمت 
نارضايتي سوق دهند ؟ چرا نظارت بركاركرد مركز 
صورت نمي گيرد تا قشللر زحمتكش به زحمت 
نيفتد ؟ حال بايد ديد شهرداري به عنوان متولي 
مراكز معاينه فني خودرو ها در شهر قادر خواهد 
بود اين مشللكل را حل كند و راهكار منطقي اي 

ارائه دهد يا نه.

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

**يك همدردي جهاني در شبكه هاي اجتماعي: 
دختر بچه يمني كه هفت عضو خانواده اش شهيد شدند؛ پس از نجات 
از زير آوار بمباران به علت ورم چشللمان، با انگشللت  چشم خود را باز 

كرده تا ببيند. 
   

** عكس ديده نشده از پدر حاج قاسم سليماني و خانه پدري وي واقع 
در يكي از روستاهاي كرمان. 

   رئيس سازمان حج و زيارت نوشت: عيد قربان براي همه مسلمانان و به 
ويژه حجاج، روز جشن انجام مناسك حج است و منا يادگار ابراهيم خليل، 
آكنده از شور و نشاط حاجياني اسللت كه با اهداي قرباني خود، تقرب به 

درگاه محبوب را مي طلبند. 
   معاون اجتماعي سازمان بهزيستي كشور اظهار كرد: با وجود اينكه شيب 
افزايش طاق كمي بهتر شده ولي همچنان طاق جزو مهم ترين آسيب ها 

بوده و نرخ آن رو به افزايش است. 
   چهاردهمين دوره مسابقات رباتيك، انتخابي المپياد جهاني كاستاريكا 
در نمايشللگاه بين المللي تهللران با حضللور 480 نفللر از دانش آموزان و 

دانشجويان در قالب 200 تيم آغاز به كار كرد. 
   رئيس كانللون بازنشسللتگان آموزش و پللرورش اعام كللرد: هيئت 
دولت در حللال تاش براي اصللاح قانون مديريت خدمات كشللوري در 
جهت همسان سازي حقوق شاغان و بازنشسللتگان است و به زودي اين 

پيشنهادات به مجلس مي رود. 
   وزير بهداشللت گفت: همكاري دولت و وزارت بهداشت، عمدتاً مربوط 
به ارائه مجوزهاي مختلف اسللت البته نبايد محدوديتي براي مشللاركت 
خيرين در حوزه سامت ايجاد كنيم كه تصور من اين است كه اين اتفاق 

رخ داده است. 
   مديركل دفتر آموزش هاي كاردانش با بيان اينكه گرايش دانش آموزان 
به شاخه كاردانش امسال نسبت به سال گذشته بيشتر شده است، گفت: 
در طول سال تحصيلي از برنامه آموزش الكترونيكي و ويدئو كنفرانس براي 

آموزش هنرجويان استفاده مي شود. 
   يك پروانه شناس قانون »رهاسازي طبيعت به حال خود« را بهترين راه 
براي از بين رفتن سفيد بالك ها عنوان كرد و گفت: سفيد بالك ها حدود 10 

سال ديگر مهمان تهران خواهند بود.
   جراح كليه و مجاري ادراري با اشاره به شيوع روزافزون بيماري پوكي 
استخوان گفت: براي پيشللگيري از سنگ سللازي كليه ها، كاهش ميزان 
كلسلليم رژيم غذايي توصيه نمي شللود، ولي افزايش مصرف ميوه ها براي 

پيشگيري از اين عارضه اهميت ويژه اي دارد. 
   دانش آموزان دوره ابتدايي و پيش دانشگاهي اول مهرماه كتب درسي 
خود را از طريق مدارس دريافت مي كنند و دانش آموزان دوره هاي متوسطه 
اول و دوم نيز از 20 شهريورماه كتب درسي خود را از طريق كتابفروشي ها 

تهيه مي كنند. 
   يك فعال محيط زيسللت گفت: آهوهاي ريم در منطقه حفاظت شده 
ميشداغ و فكه در سايه بي توجهي مسئولان محيط زيست شكار يا در كانال 

آب رساني پاي پل غرق مي شوند. 
   يك متخصص طب سنتي اظهار داشللت: چاي از لحاظ مزاجي گرم و 
خشك بوده و افرادي كه مزاج آنها گرم است در صورت مصرف آن نه تنها 
كم خوني شان برطرف نخواهد شللد، بلكه ممكن است به بيماري ديگري 

مبتا شوند. 
   براساس تفاهم نامه همكاري بين بانك قرض الحسنه مهر ايران و معاونت 
آموزش متوسللطه آموزش و پرورش، بانك قرض الحسنه مهر ايران، مبلغ 
15 ميليارد ريال كمك در قالب بسته هاي حمايتي به دانش آموزان مدارس 

شبانه روزي مناطق محروم اهدا مي كند. 

گام »صريح« دانشگاه آزاد به سمت اسلام
»بعضي اساتيد در كاس هاي دانشگاه آزاد جوري حرف مي زنند انگار 

يك ضد انقاب سر كاس است.«
اين را علي اكبر ولايتي، رئيس هيئت امنا و هيئت مؤسس دانشگاه آزاد 
اسامي گفته است. ولايتي در ادامه صراحتاً بيان داشته »هركس كه 
مي خواهد با ما همكاري كند بايد به مليت مان، قانون اساسي و حكومت 
احترام بگذارد و جمهوري اسللامي ايران را قبول داشته باشد. تبليغ 

ضدانقاب و ضداسام نبايد در كاس هاي ما باشد.«
طي سال هاي اخير ريل حركت گذاري اين دانشگاه بيش از آنچه بر پايه 
اسامي بودن خود حركت كند، مشللي آزادانه آن را انتخاب كرده بود؛ 
اين روند هشدار برخي اساتيد ارزشللي و انقابي طي سال هاي قبل را 
هم تحت عنوان »فتنه اي جديد براي سكولاريزه كردن دانشگاه ها« در 
پي داشت. در اين زمينه دور كردن اساتيد انقابي به بهانه هاي مختلف 
از دايره تدريس و عضويت در هيئت علمي اين دانشگاه توسط جريان 

خاص حاكم در دانشگاه آزاد، جزو موارد مطرح شده بوده است. 
جرياني متشكل از عناصر داخلي و خارج كشور كه ضمن برخورداري 
از پشتوانه نسبتاً قوي تشكياتي، تاش داشتند تا انقاب و دانشگاه را 
رو در روي هم قرار دهند و ماهيت انقاب اسامي را »دانشگاه ستيز« 

معرفي كنند. 
كوبيدن بر طللرح ادعاهاي تكراري و غير مسللتند چون حوادث كوي 
دانشگاه سال 78 و حتي برجسته سللازي ديدگاه هاي برخي افراد كه 
سابقه حضور در تشكل هاي دانشجويي را داشتند و اكنون به امريكا و 
ساير كشورهاي بيگانه به اصطاح پناهنده شده اند، از جمله اقداماتي 
بوده كه از سوي برخي اساتيد صورت گرفته است تا به مرور زمان طيف 
حاضر در دانشگاه آزاد اسللامي را به اين مسير سوق دهند كه انقاب 
اسامي قادر به تعامل سازنده و البته برآورده كردن نيازهاي آنان نيست،  
بنابراين رويارويي، سركوب، ايستادگي و مقاومت در برابر ارزش هاي 

ناب انقابي و اسامي تنها راهبرد مقابله با آن خواهد بود. 
حال آنكه به كارگيري و حضور اساتيدي بر خاف جريان اصلي انقاب 
و تدريس در اين دانشگاه هر چند اندك در حالي بوده است كه حذف 
زنجيره اي اساتيد ارزشي و انقابي در بدنه دانشگاه ها مورد انتقاد واقع 
شللده بود. تا جايي كه رهبر معظم انقاب نيز فرموده بودند: »يكي از 
هشللدارهايي كه واقعاً بايد وزراي محترم توجه كنند، مسئله مقابله با 
عناصر متدين و انقابي در دانشگاه ها از طرف برخي مسئولان و اساتيد 
اسللت«.  سللر نخي كه مي توان از آن تحت عنوان تاش جريان هاي 
نفوذي براي ورود به دانشللگاه ها و پياده سللازي اهداف خاص نام برد. 
القاي نا اميدي در محيط هاي علمي، القاي ناتواني در مسير پيشرفت، 
معنويت زدايي، كمرنگ كردن مباحث معنوي، ترويج بي بند و باري و 
مخالفت با مظاهر اسام و اديان، اختاف افكني عميق بين نظام و ملت، 
مدرك گرايي و حجاب علمي، فرد گرايللي به جاي جمع گرايي، برتري 
انسان مادي به جاي انسان الهي، ترويج جمع ناپذيري تخصص و تعهد، 
متهم كردن افراد متخصص و متعهد، ناكارآمد جلوه دادن سيستم هاي 
اداري و خدمات آموزشي و پژوهشي، نكوهش اساتيد علمي و ارزشي 
و. . . از جمله مواردي اسللت كه مي توان در دايره نفوذ علمي به مراكز 

دانشگاهي توصيف كرد. 
حضرت امام خميني )ره( نيز در برخي بخش هاي مختلف وصيتنامه 
سياسي – عبادي خود به آن بارها به اين موضوع تأكيد كردند و نسبت 
به بيداري و هشياري دانشجويان و دانشللگاه ها در نفوذ دشمن به دل 

كشور و دانشگاه ها هشدار دادند:
»اما در دانشگاه نقشه آن است كه جوانان را از فرهنگ و ادب و ارزش هاي 
خودي منحرف كنند و به سوي شرق يا غرب بكشانند و دولتمردان را از 
بين اينان انتخاب و بر سرنوشت كشورها حكومت كنند تا به دست آنها 
هرچه مي خواهند انجام دهند. اينان كشور را به غارتزدگي و غربزدگي 
بكشانند و قشر روحاني با انزوا و منفوريت و شكست قادر بر جلوگيري 
نباشللد و اين بهترين راه است براي عقب  نگهداشللتن و غارت كردن 
كشورهاي تحت سلطه،  زيرا براي ابرقدرت ها بي زحمت و بي خرج و در 

جوامع ملي بي سر و صدا، هرچه هست به جيب آنان مي ريزد.«
اكنون آنچه رئيس هيئت مؤسللس دانشگاه آزاد اسللامي بدان اشاره 
داشته و با صراحت از آن صحبت به ميان آورده است نيز بر مي گردد به 
آن بخشي كه بنيانگذار كبير انقاب فرمودند: »نجات دانشگاه از انحراف، 

نجات كشور و ملت است.«

گندم زماني

بیژن یانچشمه
  گزارش  2

  خبر

 26 هزار كلاس درس 
در كشور در حال احداث است

رئي�س س�ازمان نوس�ازي، توس�عه و تجهي�ز مدارس كش�ور با 
بي�ان اينك�ه در دولت يازده�م ح�دود 24 ه�زار كلاس درس به 
مجموعه آم�وزش و پرورش كش�ور اضافه ش�د، گف�ت: در حال 
حاضر در كش�ور 26 ه�زار كلاس درس در دس�ت احداث اس�ت. 
محمد تقي نظرپور در آيين افتتاح 51 پروژه عمراني، رفاهي و آموزشي 
آموزش و پرورش استان آذربايجان شرقي با بيان اينكه براي توسعه يك 
منطقه بايد بستر آموزش و پرورش و فضاي كاربردي مدارس در كشور 
گسترش يابد، اظهار كرد: فضايي كه براي توسعه علم و تعليم كودكان 
اين مرز و بوم ساخته مي شود، بايد با نشاط و مقاوم باشد و وقوع حوادث 
غيرمترقبه اي مانند زلزله، موجللب نگراني و هراس كودكان در فضاي 

آموزشي نشود. 
وي با اشاره به اينكه ساخت فضاهاي آموزشللي مانند مدارس بعد از 
انقاب نسللبت به فضاهاي ديگر در وضعيت مناسبي قرار گرفته اند، 
افزود: فضاهاي آموزشي در كشور بايد فضاهاي مناسب و سالم براي 
تعليم و تربيت كودكان اين مرز و بوم شده و نشللاط و شادابي آنها را 
تضمين كند، طوري كه دانش آموزان كشللور بللدون هيچ دغدغه اي 

تحصيل كنند. 
وي با بيللان اينكه در دولللت يازدهم حدود 24 هللزار كاس درس به 
مجموعه آموزش و پرورش كشللور اضافه شده اسللت، اعام كرد: در 
حال حاضر در كشللور 26 هزار كاس درس در دسللت احداث است، 
ولي متأسللفانه اعتبارات كافي براي توسعه و نوسللازي مدارس كشور 

اختصاص داده نمي شود. 
نظرپور اظهار كرد: با همت مضاعف دولت تدبير و اميد در روزهاي آتي 

ديگر فضاي آموزشي نا امن در كشور وجود نخواهد داشت. 
وي با اشللاره به اينكه تا كنون 107 هزار كاس درس توسط خيرين 
ساخته شده است، گفت: خيرين از ابتداي انقاب تا كنون متولي 20 
درصد فضاهاي آموزشي كشور بوده اند و براساس آمارها، در سال جاري 
اين روند نزديك به 50 درصد رشد داشته است كه بايد در اين راستا از 
تمامي خيرين قدرداني كنيم و تكريم از خيرين را جزو وظايف اصلي 

دولتمردان قرار دهيم. 
رئيس سازمان نوسازي، توسعه و تجهيز مدارس كشور در خاتمه با بيان 
اينكه اگر بخواهيم فضاهاي آموزشللي ماندگار تر شوند بايد نسبت به 
نگهداري و مقاوم سازي اين فضاها اهتمام جدي بورزيم، تأكيد كرد: اگر 
به تعميرات جزئي فضاهاي آموزشي توجه ويژه شود، نيازي به تعميرات 
اساسللي نخواهد بود، بايد فرهنگ نگهداري از فضاهاي آموزشللي در 
بين دانش آموزان و مديران كشور نهادينه شود تا فضايي مناسب براي 

آموزش عموم ايجاد شود.

زهرا چیذري 
  گزارش  یک

س�لام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق ش�م�اره 88498440 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.

   حقوق كاركنان شركت واحد اتوبوسراني را بپردازيد
يك كارمند شركت واحد اتوبوسراني- تهران: به دليل پرداخت 
نكردن حقوق كارمندان پيمانكاري شركت واحد اتوبوسراني، خانواده 
من با مشكات فراواني روبه رو شده اند. قسط ها عقب افتاده و نمي دانم 
چگونه بايد جواب صاحبخانه و بانك ها را بدهم. چرا شللهرداري ما را 
سللرگردان مي كند، چرا شللفاف اعام نمي كند كه چه زماني حقوق 
كارمندان اين بخش را مي پردازد. لطفاً اعضاي شوراي شهر رسيدگي 

كنند.

   ساخت مجتمع هاي تجاري را ساماندهي كنيد
محسني- تهران: چرا شهرداري جلوي مجتمع هاي تجاري بزرگ 
را كه در خيابان هاي كم عرض در حال ساخت و ساز است، نمي گيرد، 
چرا براي آنها پاركينگ متناسب با فعاليت هاي تجاري تأمين نمي كند 
تا در آينده با راه اندازي اين مراكز، مسللائل و مشكات دامنگير  اهالي 

محل نشود.


